
Protokół Nr LII/14

z LII sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 28 października 2014 r.

w Miejskiej sali koncertowej, ul. Dąbrowskiego 8

(czas trwania: 12:00 – 16:30)

Ostatnia sesja w kadencji 2010 – 2014 rozpoczęła się odegraniem hejnału Piły

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady LII sesji Rady Miasta Piły otworzył Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela. 

Po  stwierdzeniu  quorum  –  obecnych  było  23  radnych,  Przewodniczący  powitał  radnych

i przybyłych gości. Listy obecności radnych i gości stanowią załącznik do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły poinformował,  że  przed  chwilą  Rada  Miasta  otrzymała 

podziękowanie od Towarzystwa Opieki Nad Zwierzętami w Polsce, oddział w Pile. Okazją było 

150-lecie działalności Towarzystwa w Polsce, a powodem był wkład Rady w prowadzone działania 

związane  z  poprawą  warunków  i  zapewnieniem  opieki  bezdomnym  zwierzętom  oraz  pomoc 

właścicielom i opiekunom czworonogów w naszym Mieście. Przewodniczący podkreślił, że było 

mu niezmiernie miło uczestniczyć w wydarzeniu, które odbyło się bezpośrednio przed sesją Rady 

Miasta Piły i pogratulował pilskiemu oddziałowi Towarzystwa 15-lecia działalności.

Rafał Zdzierela poinformował też Radę o wydarzeniu związanym z konkursem „Gmina przyjazna 

rowerzystom  2014”,  prowadzonym  pod  honorowym  patronatem  Ministra  Sportu  i  Turystyki, 

Polskiej  Organizacji Turystycznej  i  Związku Powiatów Polskich.  Przewodniczący poinformował 

Radnych, że 27 sierpnia br. jury trzeciej edycji konkursu oceniło zgłoszenia i przyznało certyfikaty. 

W kategorii – Gminy miejskie powyżej 50, a do 100 tysięcy mieszkańców – certyfikat otrzymała 

Piła. Przewodniczący przypomniał, że Piła utrzymuje 30 kilometrów dróg rowerowych, w latach 

2013 – 2014 wybudowano prawie 7 kilometrów nowych dróg, w budowę nowych dróg i utrzymanie 

istniejącej sieci drogowej zainwestowano 2 miliony złotych. Gmina utrzymuje ponad 304 kilometry 

szlaków rowerowych, na których odbywa się wiele imprez. Przewodniczący powiedział, że na sali 

jest  obecny  wiceprezes  Towarzystwa  PTTK  w Toruniu  –  Henryk  Miłoszewski,  który  chciałby 

osobiście wręczyć certyfikat.

Henryk Miłoszewski, wiceprezes Towarzystwa PTTK w Toruniu powiedział, że miło mu jest 

uczestniczyć  w  dzisiejszej  uroczystości  i  dodał,  że  przyjechał  do  Piły  specjalnie  po  to,  aby 



przekazać, zdobyty przez Gminę, certyfikat „Gmina przyjazna rowerzystom”. Prezes Miłoszewski 

powiedział, że jest dumny, iż jest w mieście, w którym rozwój turystyki rowerowej, rozwój dróg 

rowerowych i rozwój szlaków turystycznych – mają przyszłość.

Henryk Miłoszewski,  wiceprezes  Towarzystwa PTTK w Toruniu wręczył  certyfikat  na  ręce 

Prezydenta Miasta Piły i Przewodniczącego Rady Miasta Piły.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Piły Pawła Jarczaka o odczytanie informacji w sprawie protokołu z LI sesji Rady Miasta Piły - 

informacja stanowi załącznik do protokołu.

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak odczytał protokół i postawił wniosek o przyjęcie protokołu

z LI sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał Radnych czy wnoszą jakieś wnioski 

do proponowanego porządku obrad. Wobec braku zgłoszeń, Przewodniczący zarządził głosowanie 

nad  wnioskiem  wiceprzewodniczącego  Rady  Miasta  Pawła  Jarczaka  ws.  przyjęcia  protokołu

z poprzedniej sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni jednogłośnie przyjęli wniosek o przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Miasta Piły bez 

odczytania – 22 głosy „za”.

Porządek obrad przedstawiał się następująco:

1.Sprawy regulaminowe.

2.Wręczenie statuetek z okazji jubileuszu działalności firm.

3.Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy LI a LII 

sesją Rady Miasta Piły – druk nr 926.

4.Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 929.

5.Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  usuwania  wyrobów  zawierających  azbest

z terenu miasta Piły na lata 2014 – 2032.” - druk nr 931.

6.Projekt uchwały w sprawie Programu współpracy Miasta Piły z organizacjami pozarządowymi na 

2015 rok – druk nr 932.
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7.Projekt  uchwały w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego miasta  Piły

w rejonie ul. dr. Franciszka Witaszka i ul. 14 Lutego – druk nr 933.

8.Projekt  uchwały w sprawie zawarcia  porozumienia z  Powiatem Czarnkowsko -  Trzcianeckim 

dotyczącego zasad prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Ewangelicko - Augsburskiego – 

druk nr 934.

9.Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Gminą  Chodzież  dotyczącego  zasad 

prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Zielonoświątkowego – druk nr 935.

10.Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Gminą  Szamocin  dotyczącego  zasad 

prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Zielonoświątkowego – druk nr 936.

11.Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Gminą  Szydłowo  dotyczącego  zasad 

prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Zielonoświątkowego – druk nr 937.

12.Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Gminą  Krajenka  dotyczącego  zasad 

prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Zielonoświątkowego – druk nr 938.

13.Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Gminą  Rogoźno  dotyczącego  zasad 

prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Zielonoświątkowego – druk nr 939.

14.Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Gminą  Kaczory  dotyczącego  zasad 

prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Zielonoświątkowego – druk nr 940.

15.Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy 

ul. Lelewela w Pile – druk nr 941.

16.Projekt  uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości  położonej  przy ul. 

Lelewela w Pile – druk nr 942.

17.Projekt  uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości  położonej  przy ul. 

Śniadeckich w Pile – druk nr 943.

18.Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości  położonej  przy  ul.  Ludowej  w  Pile

w  związku  z  realizacją  roszczenia  wynikającego  z  art.  209a  ust.  1  ustawy  o  gospodarce 

nieruchomościami – druk nr 944.

19.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości – druk nr 

945.

20.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie przez Gminę Piła na rzecz Powiatu 

Pilskiego darowizny nieruchomości położonej przy ul. Dąbrowskiego w Pile – druk nr 946.

21.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przyjęcie  przez  Gminę  Piła  od  Powiatu 

Pilskiego darowizny nieruchomości położonej przy ul. Dąbrowskiego w Pile – druk nr 947.

22.Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy 

ul. Dąbrowskiego w Pile – druk nr 948.

23.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przyznanie  nieruchomości  zamiennych

w ramach odszkodowania za nieruchomości przejęte z mocy prawa przez Gminę Piła od osoby 
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prawnej pod gminne drogi publiczne oraz zamianę nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Piła na nieruchomości będące w użytkowaniu wieczystym osoby prawnej – druk nr 949.

24.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok – druk nr 950.

25.Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Piła w roku szkolnym 2013 – 2014 

– druk nr 928.

26.Informacja Prezydenta Miasta Piły na temat oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do 

ich składania za 2013 rok – druk nr 930.

27.Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły na temat oświadczeń majątkowych składanych 

przez  Radnych  Rady  Miasta  Piły  za  2013  r.  oraz  oświadczeń  majątkowych  składanych  na

2 miesiące przed końcem kadencji – druk nr 925.

28.Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych – druk nr 927.

29.Wolne głosy, wnioski i informacje.

30.Zamknięcie obrad.

Ad 2.

Wręczenie statuetek z okazji jubileuszu działalności firm.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela poinformował,  że  przed  Radą  teraz  kolejny  sympatyczny 

moment – wręczenie statuetek z okazji  jubileuszu działalności firm. Przewodniczący oddał głos 

Grzegorzowi Marciniakowi, prezesowi Izby Gospodarczej Północnej Wielkopolski.

Grzegorz Marciniak, prezes Izby Gospodarczej Północnej Wielkopolski przywitał zebranych na 

sali  i  powiedział,  że  nastąpiło  przeniesienie  wręczenia statuetek z  okazji  25-lecia  Grupy ASTA

i 20-lecia Telewizji ASTA. Wręczenie odbyło się podczas spotkania z okazji 10-lecia nagrody im. 

Stanisława Staszica. Prezes Marciniak przeprosił Radę za to, że nie odbyło się to, wyjątkowo, na 

sesji,  ale  wspomniana  impreza  była  tak  wielkim  świętem  przedsiębiorczości,  że  podjęto  taką 

właśnie decyzję. Prezes Marciniak powiedział, że Grupa ASTA to jest w tej chwili już ponad 300 

pracowników,  to  jest  300 dobrych  miejsc  pracy,  głównie  w spółce  ASTA – Net,  związanej  ze 

światłowodami, a w Grupie jest też spółka budowlana ASTA – Bud i Telewizja ASTA.

Przewodniczący  Rady podziękował  Grzegorzowi  Marciniakowi  i  dodał,  że  byliśmy  gotowi 

powiedzieć  o  tych  firmach,  ponieważ  dużym szacunkiem obdarzamy naszych  przedsiębiorców. 

Firmy z jubileuszem to: Axo&Partner Dom Finasowy, obchodząca 25-lecie działalności – właściciel 

Adam Olejarz, Maria, Bronisław i Grzegorz Radwańscy - Zajazd Tarcza, zakład pracy chronionej 

spółka  jawna  z  okazji  30-lecia  działalności,  a  także  przedsiębiorstwo usługowo –  rozrywkowe 
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Powietrzny Zamek – Małgorzata Rzeszewska. Przewodniczący złożył wszystkim firmom gratulacje 

i życzył im dalszego rozwoju.

Ponieważ okazało się, że na sali są przedstawiciele wymienionych firm, to Przewodniczący zaprosił 

ich  na  scenę.  Przewodniczący Rady o  wręczenie  jubileuszowych  statuetek  poprosił  prezydenta 

Piotra Głowskiego.

Prezydent Miasta Piły  Piotr Głowski i  Rafał  Zdzierela,  przewodniczący Rady Miasta Piły 

pogratulowali nagrodzonym firmom.

Ad 3.

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy LI a LII 

sesją Rady Miasta Piły została przyjęta bez uwag.

Ad 4.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza  z  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  Piły.  Głos  zabrali,  prosząc

o  dodatkowe informacje  w następujących  punktach,  Radni:  Małgorzata  Karwacka –  pkt  50., 

Marian Barełkowski – pkt 75., Wiesława Sztaba – pkt 71., Jacek Bogusławski – pkt 49., Tomasz 

Pochylski – pkt 87.,  Paweł Dahlke – zapytał o wiwarium i o to czy Gmina odstąpiła od tego 

pomysłu  czy też  zamierza  realizować kolejny przetarg,  Lucjan Szutkowski –  pkt  50.,  Janusz 

Kubiak – pkt 49. - Radny zapytał kiedy nastąpi realizacja tej inwestycji.

Prezydent Piotr Głowski odpowiadając na pytania powiedział m.in., że:

•odnośnie  punktu  50.,  że  grupa  polsko  –  niemiecka,  to  grupa,  której  Prezydent  przewodniczy, 

reprezentujemy stronę polską – Związek Miast Polskich, po drugiej stronie jest partner niemiecki – 

Związek  Miast  Niemieckich,  Związek  Powiatów  Niemieckich.  Wymiana  dotyczy  wiedzy, 

informacji,  doświadczeń i  szkoleń pomiędzy prezydentami i  burmistrzami z jednego i  drugiego 

państwa,  to  jest  jedyna  międzynarodowa  grupa  bilateralna,  która  funkcjonuje  w  Polsce  przy 

Związku Miast  Polskich ze względu na szczególne doświadczenia,  na partnerstwo wielu miast, 

które mamy po polskiej  i po niemieckiej stronie od wielu lat.  Spotkanie, o którym mowa, było 

szczególne,  związane  z  dosyć  znacznymi  rocznicami,  zarówno  odzyskania  niepodległości, 

przynależności  Polski  do Unii  Europejskiej,  przy okazji  Prezydent  Gdańska zaprosił  delegacje: 

polską  i  niemiecką  na  spotkanie  w  Muzeum  Solidarności.  Prace  dotyczyły  współpracy 
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międzynarodowej,  szczególnie  młodzieży,  m.in.  pokazywaliśmy tam dobre przykłady,  a  jednym

z nich była obecność zespołu dzieci z Piły. Dzieci były na spotkaniu, ale były też, przy okazji, na 

dwudniowej  wycieczce.  Pokazaliśmy  też  projekt  z  2013  roku  -  „Europa  dla  obywateli”  - 

realizowany w Pile, a w którym uczestniczyły dzieci i młodzież z wielu państw Unii Europejskiej.

•odnośnie  możliwości  głosowania  korespondencyjnego  w  wyborach,  Prezydent  powiedział,  że 

dzisiaj mija termin zgłoszeń i nie zgłosił się nikt, kto chciałby skorzystać z tej możliwości.

•odnośnie  punktu 75.  i  Wielkopolskiego Turnieju Miast,  Prezydent  powiedział,  że  walczyliśmy 

dzielnie, zdobyliśmy 2. miejsce, będą kolejne edycje, a organizatorem jest Telewizja Polska.

•odnośnie  punktu 71.,  Prezydent  powiedział,  że  Carrefour,  to  nie  jest  sklep,  jest  to  duża firma 

działająca  na  rynku  międzynarodowym,  przedstawiciele  firmy  spotkali  się  z  Prezydentem

i zaproponowali daleko idące wsparcie w zakresie sportu dla dzieci i młodzieży,  chcą wspierać 

młodych zawodników, gdy muszą wyjeżdżać, ale będą również aktywni we wsparciu dla szkolnych 

klubów.  W  tej  chwili  rozmawiamy  o  wyznaczeniu  priorytetów,  które  chcielibyśmy  z  nimi 

zrealizować.

•odnośnie punktu 87. i Teatrów Światła, Prezydent powiedział, że kosztorys, tak jak zawsze, będzie 

znany po zakończeniu roku.

•odnośnie wiwarium, Prezydent powiedział, że w tej chwili nadal jest sprawdzana duża rozbieżność 

pomiędzy  przygotowaną  wyceną,  a  złożonymi  ofertami.  Nie  odstępujemy  od  tego  pomysłu  – 

powiedział Prezydent.

•odnośnie punktu 49. i drogi S11, Prezydent powiedział, że jesteśmy w niezwykłym momencie, bo 

jesteśmy przed komitetem oceny projektów inwestycyjnych, to najważniejszy moment na etapie 

procedowania, przygotowującego do wydania decyzji środowiskowej. Spotkanie, o którym mowa, 

w którym uczestniczyli  także  samorządowcy –  m.in.  burmistrz  Ujścia,  miało  na  celu  ustalenie 

takiego przebiegu tej drogi, aby można było uznać, że konsultacje społeczne, które odbywają się

w tym zakresie są zakończone, jest to jeden z podstawowych warunków przejścia takiej decyzji 

środowiskowej  w  Warszawie.  Prezydent  dodał,  że  my  –  na  terenie  Gminy  –  mamy  ustalony 

przebieg, jesteśmy z niego zadowoleni, zamiast dwóch dużych węzłów, mamy 4 węzły na terenie 

Miasta, każdy węzeł jest pełnym węzłem z pełną dostępnością komunikacyjną – wszystkie uwagi

w tej kwestii zostały uwzględnione. Kolejnym wnioskiem było odsunięcie przebiegu od naszych 

terenów inwestycyjnych w rejonie ul. Wawelskiej i Bydgoskiego Przedmieścia – to również ma

w części projektowej swój wyraz. Prezydent Głowski powiedział, że problemem jest część ujska, 

burmistrz Ujścia zgłosił protest w tym zakresie, gdyż analiza środowiskowa wykazała, że obecnie 

preferowany przebieg powinien wyglądać następująco, że z terenów Motylewa – vis a vis naszego 

osiedla – droga pójdzie dalej przez Ługi Ujskie, ominie hutę i wyjdzie na górę, niedaleko drogi 

czarnkowskiej.  Przez  poprzedni  czas  przygotowywany  dokument,  związany  z  przebiegiem 

alternatywnym do tego  –  czyli  w okolicach  stacji  benzynowej  w Ługach Ujskich  i  za  portem 
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omijającym Miasto, natrafia obecnie - po zmianach, po wprowadzeniu danych z Shadow List do 

systemu oficjalnego – Natura 2000 – na tereny Natury, ale nie tylko w tej podstawowej jednostce,  

ale dotyczy też stanowisk i siedlisk i jako dużo gorszy został wskazany ten przebieg w operacie,  

który  został  przygotowany.  W tej  chwili  trwają  rozmowy –  w  jaki  sposób  przeprowadzić  ten 

przebieg na terenie gminy Ujście, tak, żeby z jednej strony nie zdewastować przyrody, a z drugiej 

strony,  aby  oddalić  drogę  od  mieszkańców.  Prezydent  powiedział,  że  wspieramy  gminę  i  że 

chcielibyśmy,  aby jak najszybciej  osiągnięto  kompromis  i  wydaje się,  że  postawa Generalnego 

Dyrektora  z  Poznania  wskazuje  na  zrozumienie  problemu  i  chciałby  on  doprowadzić  do  jak 

najszybszego zakończenia tego postępowania, a to by oznaczało, że możemy pojechać na komitet 

oceny  projektów  inwestycyjnych,  kolejnym  elementem  jest  ocena  środowiskowa  i  to  byłby 

pierwszy  z  projektów  oczekujących  w  kolejce  na  realizację  w  Wielkopolsce  z  różnic 

przetargowych, te różnice na pewno będą występowały i trzeba mieć projekt, żeby można było

z tego skorzystać. W tej chwili czekamy na zakończenie postępowania w sprawie Ujścia.

Ad 5.

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 

miasta  Piły  na  lata  2014  –  2032.”  zreferowała  Lidia  Plewa,  zastępca  dyrektora  Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Mieczysław Karpiński, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił dyrektor Plewę 

o uzupełnienie w zakresie informacji o tym jakie obowiązki ciążą na mieszkańcach w związku z tą 

uchwałą i  poinformował Radnych,  że Komisja  zaopiniowała  ww. projekt  uchwały jednogłośnie 

pozytywnie.

Dyrektor Lidia Plewa powiedziała, że każdy z mieszkańców, który posiada wyroby zawierające 

azbest,  ma  obowiązek  składania  corocznej  informacji  do  Prezydenta  Miasta  Piły  o  wyrobach 

zawierających azbest i o ich stanie. Ze strony internetowej, z zakładki ochrony środowiska, można 

pobrać informację dotyczącą azbestu, kartę tę można potem wypełnić i złożyć w kancelarii Urzędu 

Miasta.  Jest  również  możliwość  pobrania  gotowych druków w punkcie  informacyjnym Urzędu 

Miasta i w Wydziale Gospodarki Komunalnej.

Radny Krzysztof Muchewicz zapytał czy jest jakaś konkretna firma, która będzie się zajmowała 

zbieraniem azbestu.

Dyrektor Plewa odpowiedziała, że każdorazowo przeprowadzamy postępowanie, mające na celu 
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wyłonienie takiej firmy. W zależności od środków, które będziemy posiadać – jest to albo zapytanie 

ofertowe, albo przetarg.

Radny  Krzysztof  Muchewicz zapytał  czy  będą  jakieś  środki,  które  będą,  w  jakiś  sposób, 

rekompensowały koszty ponoszone przez tych, którzy będą przywozić azbest – czy będzie to płatne 

czy bezpłatne.

Dyrektor Plewa odpowiedziała, że Gmina Piła może złożyć wniosek do Starostwa Powiatowego, 

tylko  starostwa  mogą  złożyć  wniosek  do  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska

i  Gospodarki  Wodnej.  Usuwanie  azbestu  dotyczy  tylko  i  wyłącznie  transportu,  zdjęcia

i unieszkodliwienia, nie obejmuje kosztów położenia nowego pokrycia dachowego.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Ad 6.

Projekt uchwały w sprawie Programu współpracy Miasta Piły z organizacjami pozarządowymi na 

2015  rok  omówiła  Teresa  Jakubowska,  zastępca  dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy 

Europejskich.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radę, że 

Komisja  zaopiniowała  ww.  projekt  uchwały  większością  głosów  pozytywnie,  przy  3  głosach 

„wstrzymujących się”.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami „za”.

Ad 7.

Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły

w rejonie  ul.  dr.  Franciszka  Witaszka  i  ul.  14 Lutego zreferowała  Iwona Wojtecka,  dyrektor 

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.
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Mieczysław Karpiński, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radny  Paweł  Dahlke poprosił  dyrektor  Wojtecką  o  kilka  zdań  informacji  na  temat  tego  jak

w planie jest rozwiązana kwestia parkingów na tym terenie, ponieważ już dzisiaj jest to teren, gdzie 

samochody są poustawiane na trawnikach i na chodnikach.

Radny  Zbigniew  Pyziak powiedział,  że  przy  obiekcie  zapisanym  pod  pozycją  U2,  poniżej

w cudzysłowie jest mała litera „u” - obszar U dodatkowe ustalenia. Radny zapytał co to oznacza.

Dyrektor Wojtecka powiedziała, że najpierw wyjaśni kwestie wysokości budynku – teren U2 jest 

terenem, gdzie obiekt może posiadać wysokość 17 metrów, ogólne ustalenia dla terenu U2 – to 9 do 

15 metrów, a dla  terenu U, który jest  graficznie określony na tym rysunku – 9 do 17 metrów,

z  zastrzeżeniem,  które  wynika  z  opinii  Gminnej  Komisji  Urbanistyczno  -  Architektonicznej  – 

cofnięcie elewacji ostatniej  kondygnacji o co najmniej 2 metry dla ukształtowania ul. Witaszka. 

Odpowiadając  na  pytanie  związane  z  miejscami  postojowymi,  Dyrektor  powiedziała,  że  plan 

zagospodarowania,  zgodnie  z  ustawą,  określa  minimalną  ilość  miejsc  postojowych  dla  danego 

terenu,  dla  terenu  usług  ta  ilość  to  1  miejsce  na  100  metrów  powierzchni  użytkowej  usług, 

oczywiście po stronie inwestora leży zabezpieczenie tych miejsc postojowych – jest to wymagane 

na etapie wydawania pozwolenia na budowę. Plan zagospodarowania, z uwagi na to, że to jest teren 

Śródmieścia,  dopuszcza  realizację  miejsc  postojowych  również  na  terenach  komunikacyjnych,

a sprawa umów i realizacji miejsc postojowych jest po stronie inwestora.

Radny  Mieczysław  Karpiński powiedział,  że  jeśli  chodzi  o  miejsca  postojowe,  to  ten  plan 

obejmuje ściśle określony teren o określonej pojemności, wydawać się może, że jednak tych miejsc 

postojowych  w tym obszarze  planu nie  zapewnimy dla  wszystkich  uczestników,  zarówno  tych 

usług,  które  tutaj  są  jak i  osób czy firm,  które będą  chciały z  tego terenu korzystać.  Zdaniem 

Radnego  –  istotnym  elementem  rozstrzygnięć  jest  kwestia  placu  Staszica  i  jego  otoczenia

i  prawdopodobnie trzeba będzie tutaj  dokonać pewnych analiz  możliwości  wykorzystania  placu

i jego otoczenia do parkowania – szczególnie pojazdów osobowych.

Krzysztof  Szewc,  zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły powiedział,  że  analizy  w  zakresie 

wykorzystania placu Staszica są w tej chwili dokonywane.

Radna  Maria  Miler  powiedziała,  że  warunkowo  będzie  głosowała  za  tym  projektem  planu 

zagospodarowania przestrzennego, ponieważ nie raz już w naszym Mieście mieliśmy dowody na to, 
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że plan mówi co innego, a praktyka jest czymś innym. Radna dodała, że chce się odnieść do terenu 

U2, który jest w szczególności przeznaczony na cele administracji i w tym też celu – budynek przy 

ul. Witaszka został zakupiony od Gminy. Radna powiedziała,, że porównała dwa plany – ten już 

nieważny i plan aktualny i w drugim akapicie mamy zmianę, wcześniej mieliśmy zmianę warunków 

zabudowy dla budynku usytuowanego, a w tej chwili mamy „dla terenu”, w którym znajduje się 

budynek. Radna Miler dodała, że życzy inwestorowi, żeby usługa, o którą wnosił, była realizowana. 

Radna powiedziała, że chodzi jej o to, żeby się nie okazało, że w końcu w tym miejscu będą usługi  

handlu.

Radny  Lucjan  Szutkowski  zapytał  dyrektor  Wojtecką  –  na  ile  przewidywane  zamierzenia 

inwestycyjne  w  tym  obszarze  mogą  zakłócić  okoliczną  zabudowę  mieszkaniową,  czy  będzie 

jakakolwiek ingerencja w przestrzeń mieszkaniową bądź teren do niej przyległy.

Dyrektor Iwona Wojtecka, odpowiadając radnej Miler, powiedziała, że to jest nieruchomość, która 

została sprzedana w obrocie prywatnym. Odnośnie pytania związanego z terenami przyległymi do 

terenów usługowych, Dyrektor powiedziała, że to są tereny wspólnot lub spółdzielni i oczywiście 

nie  ma  możliwości,  żeby  usługi,  które  są  zlokalizowane  w  sąsiedztwie  w  jakikolwiek  sposób 

oddziaływały  poprzez  usługę  uciążliwą  bądź  lokalizowanie  miejsc  postojowych  na  terenach 

przyległych.  Każdy  ma  swój  teren  i  każdy,  w  ramach  prawa  budowlanego,  musi  ten  teren 

wykorzystać, oczywiście tereny mieszkaniowo – usługowe podlegają ochronie akustycznej, zgodnie 

z prawem ochrony środowiska.

Głosowanie załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Głosowanie załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Głosowanie uchwały:
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Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 23 głosami „za”.

Ad 8.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Powiatem  Czarnkowsko  -  Trzcianeckim 

dotyczącego zasad prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Ewangelicko - Augsburskiego 

omówił Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radę, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednomyślnie pozytywnie.

Radny Marian Barełkowski powiedział, że ponieważ jest 7 punktów, w porządku, dotyczących 

podobnej kwestii, to proponuje wspólne omówienie tych projektów.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  dyskusje  formalnie  trzeba  otworzyć  przy 

każdym z punktów, ale to już od Radnych będzie zależało czy za każdym razem będą chcieli zabrać 

głos.

Przewodniczący Rady Miasta poprosił dyrektora Dzikowskiego o omówienie łącznie pozostałych 

projektów uchwał związanych z tym tematem.

Dyrektor  Sebastian  Dzikowski powiedział,  że  pozostałe  projekty  od  punktu  9.  do  punktu

14. dotyczą tego samego, z takim wyjątkiem, że zamiast Kościoła Ewangelicko – Augsburskiego 

mamy  Kościół  Zielonoświątkowy  –  wszystkie  pozostałe  zasady  są  takie  same,  różnią  się  też 

oczywiście te projekty jednostkami samorządu terytorialnego.

Radna Maria Miler zapytała o jaką liczbę uczniów chodzi i poprosiła o dodatkowe informacje na 

temat Kościoła Zielonoświątkowego.

Dyrektor  Sebastian  Dzikowski odpowiedział,  że  jeśli  chodzi  o  Kościół  Ewangelicko  – 

Augsburski, to mamy 4 uczniów, jest to uczeń przedszkola, dwóch uczniów szkoły podstawowej

i jeden uczeń szkoły ponadgimnazjalnej - akurat ten uczeń mieszka na terenie powiatu czarnkowsko 

– trzcianeckiego, zgodnie z prawem zajęcia religii organizuje się już dla jednego chętnego, zajęcia 

trwają 2 godziny w tygodniu,  nauczyciel  prowadzący,  a  jest  nim pastor  Wola,  jest  zatrudniony

w zespole szkół nr 2, natomiast zajęcia prowadzi u siebie, w punkcie katechetycznym. Jeśli chodzi 

o Kościół Zielonoświątkowy,  to  w tym przypadku jest  23 uczniów, podzielonych na 6 grup ze 
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względu  na  różnice  wiekowe,  od  przedszkola  do  uczniów  szkół  ponadgimnazjalnych,  zajęcia 

prowadzone są w punkcie katechetycznym niedaleko szkoły podstawowej nr 1, przy ul. Okrzei,

a  nauczycielka,  prowadząca  zajęcia  w przypadku uczniów szkół  podstawowych,  gimnazjalnych

i ponadgimnazjalnych, jest zatrudniona w szkole podstawowej nr 1, a jeśli prowadzone są zajęcia 

dla wychowanków przedszkola, to prowadzi je pani zatrudniona w przedszkolu nr 19.

Radna Maria Miler zapytała skąd w tym zestawieniu gmina Rogoźno.

Dyrektor  Dzikowski odpowiedział,  że  na  liście  osób  uczęszczających  na  zajęcia  jest  też 

mieszkaniec tej gminy.

Głosowanie :

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Ad 9.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Gminą  Chodzież  dotyczącego  zasad 

prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Zielonoświątkowego omówił Sebastian Dzikowski, 

dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radę, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednomyślnie pozytywnie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły otworzył dyskusję. W związku z brakiem głosów w dyskusji, 

Przewodniczący zarządził głosowanie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Ad 10.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Gminą  Szamocin  dotyczącego  zasad 

prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Zielonoświątkowego omówił Sebastian Dzikowski, 

dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.
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Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radę, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednomyślnie pozytywnie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły otworzył dyskusję. W związku z brakiem głosów w dyskusji, 

Przewodniczący zarządził głosowanie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Ad 11.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Gminą  Szydłowo  dotyczącego  zasad 

prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Zielonoświątkowego omówił Sebastian Dzikowski, 

dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radę, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednomyślnie pozytywnie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły otworzył dyskusję. W związku z brakiem głosów w dyskusji, 

Przewodniczący zarządził głosowanie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Ad 12.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Gminą  Krajenka  dotyczącego  zasad 

prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Zielonoświątkowego omówił Sebastian Dzikowski, 

dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radę, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednomyślnie pozytywnie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły otworzył dyskusję. W związku z brakiem głosów w dyskusji, 
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Przewodniczący zarządził głosowanie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Ad 13.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Gminą  Rogoźno  dotyczącego  zasad 

prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Zielonoświątkowego omówił Sebastian Dzikowski, 

dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radę, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednomyślnie pozytywnie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły otworzył dyskusję. W związku z brakiem głosów w dyskusji, 

Przewodniczący zarządził głosowanie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Ad 14.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Gminą  Kaczory  dotyczącego  zasad 

prowadzenia punktu katechetycznego Kościoła Zielonoświątkowego omówił Sebastian Dzikowski, 

dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radę, że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednomyślnie pozytywnie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły otworzył dyskusję. W związku z brakiem głosów w dyskusji, 

Przewodniczący zarządził głosowanie.

Głosowanie:
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Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 22 głosami „za”.

Ad 15.

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości  położonej  przy  ul.  Śródmiejskiej  w  Pile

w  związku  z  realizacją  roszczenia  wynikającego  z  art.  209a  ust.  1  ustawy  o  gospodarce 

nieruchomościami omówiła Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Mieczysław Karpiński, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Janusz Kubiak zapytał o dostęp do drogi publicznej działki 338/4 - jeśli od działki 1024/7 

nie będzie dostępu.

Dyrektor Julita Mudyna odpowiedziała, że dostęp do drogi publicznej zostanie zapewniony, do 

tych  budynków,  które  zlokalizowane  są  w  sąsiedztwie,  z  tego  względu  działka,  która  jest 

przedmiotem  sprzedaży  została  wytyczona  po  obrysie  budynku  stacji  transformatorowej, 

zapewniamy obsługę – jest to właściwie zabezpieczenie roszczeń właścicieli.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami „za”.

Ad 16.

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Lelewela  w  Pile  zreferowała  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Mieczysław Karpiński, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 22 głosami „za”.
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Ad 17.

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Śniadeckich  w  Pile  zreferowała  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Mieczysław Karpiński, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że chciałby się dowiedzieć czy sąsiednie działki: 68, 69, 70

i 71 są już sprzedane czy też również będą wystawione na sprzedaż dla lokatorów zajmujących 

sąsiednie działki.

Dyrektor  Mudyna odpowiedziała,  że  w  tym  przypadku  przetarg  będzie  zorganizowany  dla 

właścicieli tych działek, do których przylega działka będąca przedmiotem uchwały, czyli, patrząc 

na  mapę,  do  działki  74/2  od  strony północnej,  72/2  od  strony południowej,  działka,  na  której 

usytuowany jest budynek mieszkalny od strony ul. Śniadeckich i działka 442 – to jest Altvater. 

Pozostałe działki nie sąsiadują z tą działką, więc nie ma dostępu komunikacyjnego.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział,  że  chodziło  mu o  działki,  które  sąsiadują  z  pozostałymi 

adresami  –  czy  są  one  już  sprzedane  czy  będą  również  proponowane  właścicielom kolejnych 

działek np. 68/2, 69/2 itd.

Dyrektor Mudyna odpowiedziała,  że  co  do  pozostałych działek,  to  większość  z  nich  stanowi 

tereny prywatne, a na te, których właścicielem jest Gmina Piła są zawarte umowy dzierżawy. Na 

bieżąco, przy uaktualnianiu umów, bo takie umowy obowiązują przez okres 3-letni, dzierżawcy 

informowani są o możliwości nabycia w takim trybie jak w przygotowanym projekcie uchwały.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że zagadnienie to było również przedmiotem analizy 

Komisji Gospodarki Miejskiej i Komisja usłyszała odpowiedź, że podobne procesy następują przy 

innych nieruchomościach.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami „za”.
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Ad 18.

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej przy ul. Ludowej w Pile w związku 

z realizacją roszczenia wynikającego z art.  209a ust.  1 ustawy o gospodarce nieruchomościami 

zreferowała Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Mieczysław Karpiński, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Maria Miler zapytała ilu mieszkańców i w ilu lokalach zamieszkuje nieruchomość.

Dyrektor  Julita  Mudyna odpowiedziała,  że  roszczenie  zgłosiło,  łącznie,  20  właścicieli  lokali 

mieszkalnych, a co do liczby mieszkańców zamieszkujących w tej nieruchomości, to Dyrektor nie 

ma takich danych.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami „za”.

Ad 19.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości zreferowała 

Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Mieczysław Karpiński, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami „za”.

Ad 20.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie przez Gminę Piła na rzecz Powiatu 

Pilskiego darowizny nieruchomości położonej przy ul.  Dąbrowskiego w Pile zreferowała  Julita 

Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.
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Mieczysław Karpiński, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Krzysztof Muchewicz powiedział, że bardzo się cieszy z tej uchwały, bo w końcu teren ten 

zostanie zagospodarowany.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami „za”.

Ad 21.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Piła od Powiatu Pilskiego 

darowizny nieruchomości położonej przy ul. Dąbrowskiego w Pile zreferowała  Julita Mudyna, 

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Mieczysław Karpiński, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami „za”.

Ad 22.

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. 

Dąbrowskiego  w  Pile  zreferowała  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Mieczysław Karpiński, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami „za”.
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Ad 23.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie nieruchomości zamiennych w ramach 

odszkodowania za nieruchomości przejęte z mocy prawa przez Gminę Piła od osoby prawnej pod 

gminne  drogi  publiczne  oraz  zamianę  nieruchomości  stanowiących  własność  Gminy  Piła  na 

nieruchomości  będące  w użytkowaniu  wieczystym osoby prawnej  zreferowała  Julita  Mudyna, 

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Mieczysław Karpiński, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował Radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny  Lucjan  Szutkowski powiedział,  że  chciałby  podziękować  za  to,  że  finalizuje  się 

porozumienie  z  Prezydentem  Miasta,  jako,  że  w  pewnym  momencie,  przy  przebudowie  ul. 

Bydgoskiej  przejęto  dosyć  znaczny teren,  skrzyżowanie ul.  Bydgoskiej  z  ul.  Karpacką – gdzie 

aktualnie realizowany jest  ciąg dalszy inwestycji  i  te działki  zamienne regulują  również pewne 

niedoskonałości  w  użytkowaniu  nieruchomości  przyległych,  to  dotyczy  ul.  Matwiejewa,  gdzie 

zaistnieje możliwość rozbudowy parkingu, ale również osiedla przy ul. Buczka, gdzie na dzikich 

miejscach postojowych będzie można wybudować miejsca postojowe.

Radny Jacek Bogusławski zapytał czy przy wymianie będzie kwestia dopłaty po stronie Gminy 

czy po stronie Spółdzielni. Radny dodał, że jest bardzo podbudowany tym, że powstaną parkingi 

przy ul. Matwiejewa, ale – jak Radny rozumie – to będzie inwestycja Spółdzielni.

Dyrektor Julita Mudyna odpowiedziała, że sumując wartości nieruchomości, oszacowane przez 

rzeczoznawcę  majątkowego,  dopłata  jest  po  stronie  Spółdzielni,  wstępnie  -  około  100  tysięcy 

złotych.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  22 głosami  „za”.  Radny  Lucjan  Szutkowski  nie 

uczestniczył w głosowaniu.

Ad 24.

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok omówiła Ewelina Ślugajska, 

skarbnik Gminy Piła.
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Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował 

Radnych, że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 23 głosami „za”.

Ad 25.

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Piła w roku szkolnym 2013 – 2014 – 

zreferował Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował Radę, że 

ww.  informacja  została  przedstawiona  członkom  Komisji  w  sposób  bardziej  szczegółowy. 

Przewodniczący podziękował radnej Marii Kubicy, która zaproponowała poprawki do projektu.

Dyrektor Sebastian Dzikowski powiedział, że on także dziękuje za wszystkie uwagi zgłoszone na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych.

Radna  Wiesława  Sztaba powiedziała,  że  Radni  z  wielką  przyjemnością,  już  na  posiedzeniu 

Komisji, odebrali materiał przygotowany przez Wydział. Radna powiedziała, że dzisiaj nie ma już 

na  naszym terenie placówek oświatowych,  które nie  byłyby wyremontowane.  Wiesława Sztaba 

dodała, że cieszy ją to, że oprócz stałych zajęć, w szkołach prowadzone są dodatkowe projekty 

pomagające  w  rozwoju  uczniów.  Radna  Sztaba  powiedział,  że  bez  pracowników  obsługi

i  pracowników administracji  szkoła  nie  byłaby tak  dobrze  prowadzona.  Radna powiedziała,  że 

wszyscy Radni otrzymali drogą mailową od Przewodniczącego Rady list Związku Nauczycielstwa 

Polskiego,  w  którym  dopominano  się  o  podwyżki  dla  pracowników  obsługi  i  administracji  – 

wychowania  przedszkolnego,  szkół  podstawowych  i  gimnazjów.  Jest  to  najniżej  uposażony  – 

powiedziała Radna – pracownik,  bo nauczyciele są inaczej opłacani.  Radna zapytała,  co na ten 

temat,  ma do powiedzenia nasza władza oświatowa i  rządząca,  bo smutno jest,  gdy pracownik 

administracji sięga po pomoc materialną do Związku Nauczycielstwa Polskiego.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że przedstawiony materiał jest bardzo dobry i bardzo czytelny. 

Radna  podkreśliła,  że  bardzo  ważne  jest  to,  że  w  szkołach  nie  ma  głodnych  dzieci.  Radna 

powiedziała, że ma pytanie związane z nieodpowiednią oceną z zachowania w klasach 4 – 6, którą 

to  ocenę  otrzymało  71  uczniów –  to  jest  2,49%.  Radna  Kasior  zapytała  o  jaki  problem musi 
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chodzić, żeby w tym wieku dostać nieodpowiednią ocenę z zachowania. Radna zapytała też czy te 

dzieci  są  objęte  kuratorską opieką,  bo ich  zachowanie  wpływa też  na otoczenie,  w którym się 

znajdują.

Radna  Maria  Miler zapytała  dlaczego  we  wstępie,  zanim  doszło  do  opracowania  raportu, 

posługiwano się danymi statystycznymi kończącymi się na końcu 2012 roku. Radna zapytała też 

jak, liczbowo, wyglądało zatrudnienie nauczycieli przez te 4 lata i  o niewykorzystane środki na 

zakup podręczników szkolnych.

Radny Marian Barełkowski powiedział,  że chciałby wyrazić uznanie dla dyrektora Sebastiana 

Dzikowskiego za przygotowanie materiału, bo Radny ma świadomość, że zadanie to nie należy do 

łatwych. Radny zadał pytanie dotyczące tabeli nr 10, w której w zajęciach specjalistycznych na ten 

rok jest  m.in.  gimnastyka korekcyjna,  w kontekście szkoły podstawowej nr 5 podano, że w tej  

szkole ani jeden uczeń nie korzysta z zajęć gimnastyki korekcyjnej, natomiast w innych szkołach są 

liczby uczniów co najmniej dwucyfrowe. Radny zapytał czy w szkole nr 5 faktycznie nie ma zajęć 

z gimnastyki korekcyjnej czy też jest to niedopatrzenie.

Radny Paweł Jarczak powiedział, że w informacji oświatowej Radny zwrócił uwagę na bardzo 

ładne  wyniki  dotyczące  promocji  z  wyróżnieniem,  zarówno  na  poziomie  podstawowym  jak

i w gimnazjach, natomiast są też podane dane dotyczące liczby dzieci niepromowanych w szkole 

podstawowej  i  w  gimnazjum.  Radny  zapytał  –  jak  wygląda  tendencja  rozwojowa  osób 

niepromowanych – czy ta liczba spada czy też rośnie.

Radny Tomasz Pochylski powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na tabelę nr 2 – ruch naturalny 

ludności Miasta w latach 2010 – 2012. Widać, że przyrost naturalny jest malejący, w roku 2010 

mieliśmy 188 osób na plusie, w 2011 – 83, a w 2012 roku było minus 25 osób – przyrost naturalny 

malejący. Radny Pochylski zapytał jak wygląda sytuacja w 2013 roku. Radny dodał, że przy takiej 

tendencji – za parę lat te dzieci będą szły do szkół i będzie w szkołach coraz mniej dzieci.

Dyrektor Sebastian Dzikowski powiedział, że, faktycznie, dane, które są w początkowej części 

informacji, to są dane, które są w tej chwili dostępne w Urzędzie Statystycznym, nie ma nowszych

i dlatego na nich bazujemy, natomiast z informacji, które uzyskujemy np. z naszego Urzędu Stanu 

Cywilnego wynika, że tych dzieci nie jest aż tak mało, ale jest zdecydowanie mniej niż aktualnie 

chodzi do szkoły, czyli za – powiedzmy – 7 lat ta tendencja mniejszej liczby dzieci w szkołach 

może być  znowu widoczna,  bo  aktualnie  jesteśmy w drobnym podwyższeniu  i  w najbliższych 

latach,  tych  dzieci  w  szkołach  będziemy  mieli  nieco  więcej  niż  aktualnie.  Jeśli  chodzi
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o nieodpowiednie zachowanie uczniów, to nie jest to najniższa ocena z zachowania, jest jeszcze 

ocena  naganna,  zachowanie  nieodpowiednie  jest  –  jak  wskazuje  nazwa -  niewłaściwe,  ale  nie 

stanowi ono aż tak wielkiego problemu, aczkolwiek wymaga oczywiście pracy i to realizuje się 

poprzez zatrudnienie w naszych jednostkach pedagogów i psychologów. Dyrektor przypomniał, że 

wychowanie  to  jest  pewien  proces  i  młody  człowiek  ma  prawo  błądzić,  a  naszym  zadaniem, 

zadaniem nauczycieli,  jest  pokazywanie właściwej  drogi i  dawanie kolejnej  szansy,  zachowanie 

naganne  nie  zawsze  przekreśla  los  młodego  człowieka  i  Dyrektor  ma  nadzieję,  że  wszyscy 

nauczyciele  to  rozumieją.  Jeśli  chodzi  o  zatrudnienie  naszych  nauczycieli,  to  stan  jest  bardzo 

podobny na przestrzeni ostatnich 4 lat i ta liczba oscyluje w granicach powyżej 800 osób, a jeśli 

chodzi o liczbę uczniów, to wcale ona tak nie maleje, bo gdybyśmy śledzili informacje oświatowe

z lat poprzednich, to jest ona mniej więcej podobna – w naszych szkołach podstawowych jest około 

4 tysięcy uczniów, a w gimnazjach około 2 tysiące uczniów, szczególnie w gimnazjach ta liczba,

w ostatnich latach, trochę spadała, ale za moment znowu przekroczy te 2 tysiące. Dyrektor dodał, że 

taka liczba nauczycieli jest potrzebna, tym bardziej, że w ostatnich latach, w związku ze zmianami 

w  prawie,  rozbudowana  została  pomoc  psychologiczno  –  pedagogiczna  i  realizować  ją  muszą 

nauczyciele  specjaliści,  stąd zatrudnienie nauczycieli  także na pojedyncze godziny.  Jeśli  chodzi

o dofinansowanie zakupu podręczników, to jest to tendencja występująca nie tylko w naszej Gminie 

– każdego roku nie wykorzystujemy w pełni środków, które moglibyśmy wykorzystać na ten cel, 

chyba  z tego prostego powodu, że niektórzy takiej pomocy nie potrzebują. Dyrektor dodał, że nie 

przypomina  sobie,  żebyśmy  jakikolwiek  wniosek  odrzucili,  każdy,  kto  wnioskował

o dofinansowanie do zakupu podręczników, to takie dofinansowanie otrzymał, nie zawsze były to 

kwoty jakich oczekiwał, bo np. faktury nie zgadzały się z tym o co można było wnioskować. Może 

warto by było zwracać się także do tych, którzy – jak się wydaje nie potrzebują pomocy – a jednak  

ta pomoc też by się przydała, trzeba pamiętać, że wyprawka szkolna przewiduje 5% osób, które 

można obdzielić pomocą, które nie spełniają podstawowego kryterium dochodowego, z reguły ten 

procent  jest  nieco  niższy,  więc  jest  tutaj  też  pole  do  działania  dla  nauczycieli,  pedagogów

i  dyrektorów szkół,  bo urzędnicy bezpośrednio nie  mają kontaktu  z  rodzicami  i  dziećmi,  więc 

realizują to, co otrzymują ze szkół. Dyrektor powiedział, że radny Barełkowski słusznie zwrócił 

uwagę,  że  w  szkole  podstawowej  nr  5  nie  ma  wykazu  uczniów  korzystających  z  gimnastyki 

korekcyjnej  –  i  jak  sądzi  Dyrektor  jest  to  błąd,  bo  tam powinno  być  wykazanych,  chyba,  20 

uczniów. Jeśli chodzi o liczbę niepromowanych, to ona spada i Dyrektor ma nadzieję, że to jest 

tendencja, która się utrzyma.

Radna Maria Kubica powiedziała,  że jej szczególną uwagę zwróciło pojawienie się innowacji 

pedagogicznych, co Radna przyjęła z wielkim zadowoleniem, ponieważ dwie szkoły realizują te 

innowacje – szkoda, że w sprawozdaniu nie ma informacji, o które szkoły chodzi. Jedna z innowacji 
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dotyczy przedmiotów humanistycznych – konkretnie profesjonalnego odbioru dzieła filmowego. 

Jest  to bardzo cenna innowacja, ponieważ pozwala przygotować świadomego odbiorcę dobrego 

kina i  dobrze by było propagować takie  przedsięwzięcia  wśród innych szkół.  Druga innowacja 

dotyczy przedmiotów ścisłych – fizyki i chemii. Radna Kubica poprosiła dyrektora Dzikowskiego, 

żeby podał, w których szkołach są realizowane te innowacje ponieważ są one początkiem dobrych 

praktyk.  Radna  z  zadowoleniem  przyjęła  też  różne  formy  aktywności  młodzieży  i  szkoły, 

przejawiające  się  udziałem w projektach.  Radna pochwaliła  też  formę oceniania  kształtującego 

stosowaną w szkole podstawowej nr 2, a pewne elementy tego typu oceniania wprowadzono także 

w zespole szkół ponadgimnazjalnych nr 2.

Radna  Wiesława  Sztaba powiedziała,  że  nie  uzyskała  odpowiedzi  na  pytanie  związane

z podwyżkami dla pracowników administracji i obsługi.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że  jego  zdaniem to  pytanie  lekko  odbiega  od  treści 

informacji  i  dodał,  że  chyba  nie  trzeba  komentować  dlaczego  jest  zadawane  w  tym  czasie. 

Prezydent  powiedział,  że  w  mijającej  kadencji  podwyższono  tym  pracownikom  uposażenie

o  średnio  260  złotych  i  Prezydent  ma  nadzieję,  że  –  jeżeli  budżet  na  to  pozwoli,  a  Radni 

zaakceptują - ten, kto będzie na miejscu Prezydenta, w kolejnej kadencji - również przeprowadzi 

tego typu regulację.

Dyrektor  Sebastian  Dzikowski powiedział,  że  zarówno  innowacja  filmowa  jak  i  fizyczno  – 

chemiczna  realizowane  są  w  gimnazjum  nr  4,  natomiast  w  prawie  każdej  naszej  szkole

i przedszkolu również realizowane są różnego typu innowacje.

Radny Zbigniew Kosmatka powiedział, że w przeciwieństwie do prezydenta Szewca, sądzi, że 

poruszenie tego tematu przy okazji informacji było na miejscu, bo mówiono o różnych aspektach 

szkoły,  łącznie z  tym jak ważna jest  grupa ludzi,  którzy zajmują się  pozapedagogiczną częścią 

działalności  naszej  oświaty.  Radny  dodał,  że  zabrał  głos,  bo  wprawdzie  w  swojej  dzisiejszej 

wypowiedzi prezydent Szewc ograniczył się tylko do decyzji jakie zostały podjęte w trakcie tej 

kadencji, natomiast nie odnosił się do działań w poprzedniej, ale zostało to zrobione na posiedzeniu 

Komisji  Spraw  Społecznych  tydzień  temu.  W  związku  z  tym,  Radny  chciałby  zwrócić 

Prezydentowi uwagę na to, że wbrew temu co Prezydent powiedział, że w poprzedniej kadencji 

była podwyżka tylko 70 złotych i Prezydent wymienił rok, to nie jest to zgodne z decyzjami jakie

w ciągu poprzednich 4 lat  – 2007 – 2010 zapadały,  bo w tym czasie grupa pozapedagogiczna,

w różnych wysokościach, ale łącznie - miała regulacje płac prawie w dwukrotnej wysokości, aniżeli 

ta decyzja, którą podjęto dwa lata temu. Radny dodał, że ma świadomość tego, że w gronie tych 
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ludzi, którzy byli inspiratorami pisma jakie Związek Nauczycielstwa Polskiego skierował do władz 

Miasta  mogą być ludzie,  którzy otrzymali  dużo mniej  aniżeli  ta  średnia,  o której  mówimy,  jak 

również ludzie, którzy otrzymali więcej, bo rozpiętość związana z tą decyzją była dosyć spora, ale 

to są indywidualne decyzje dyrektorów - i Radny to rozumie – którzy oceniali zarówno wkład pracy 

pracowników, trzeba też mieć świadomość,  że w związku z pochodnymi te wielkości też mogą 

ulegać zmianie.

Radny Tomasz Pochylski powiedział, że rozmawiał z kilkoma osobami z administracji i obsługi 

szkół i powiedział, że być może nie była to podwyżka o 260 złotych, tylko było to wliczenie, jeśli 

pracownicy mieli  20% premii,  to  10% z  premii  zostało  wliczone  do podstawy –  jak  napisano

w piśmie – pozorując w ten sposób wzrost wynagrodzenia zasadniczego. Radny dodał, że trzeba by 

się  przychylić,  bo  te  podane  wynagrodzenia  –  1500,  1600  brutto  –  są  niższe  niż  najniższe 

wynagrodzenie w kraju – 1680 złotych brutto.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że biorąc pod uwagę okres, który w tej chwili jest – nie 

chciał  zabierać  głosu,  ale  chciałby  zgłosić  dwie  uwagi.  Prezydent  –  kierując  swoje  słowa  do 

radnego Kosmatki – powiedział, że jeżeli podnosił on płace o 70 złotych w skali roku, bo chyba tak, 

to Prezydent obliczył, to kwota bazowa uposażenia zasadniczego była na tyle niska, że wymagała

i cały czas wymaga bieżących regulacji – i radny Kosmatka o tym wie, bo, jak dodał prezydent 

Szewc:„oświatą Pan się dość intensywnie zajmował”. Krzysztof Szewc dodał też, że w żadnym 

momencie, wynagrodzenie pracowników, o których mówimy nie jest niższe od wymaganego przez 

ustawę – w taki czy inny sposób.

Radny Zbigniew Kosmatka powiedział, że Prezydent Szewc w dalszym ciągu operuje mityczną 

wielkością 70 złotych i dodał, że te zmiany, w przeciągu 4 lat, kształtowały się od 70 do blisko 200 

złotych i poprosił, żeby Prezydent sprawdził czy Radny się myli w tych rachunkach czy Prezydent 

subiektywnie interpretuje.

Przerwa w obradach.

Przewodniczący Rady Miasta Piły wznowił posiedzenie Rady Miasta Piły.

Ad 26.

Informację Prezydenta Miasta Piły na temat oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do ich 

składania za 2013 rok przedstawił Krzysztof Szewc, zastępca Prezydenta Miasta Piły.
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Ad 27.

Informację Przewodniczącego Rady Miasta  Piły na temat  oświadczeń majątkowych składanych 

przez  Radnych  Rady  Miasta  Piły  za  2013  r.  oraz  oświadczeń  majątkowych  składanych  na

2 miesiące przed końcem kadencji  przedstawił  Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta 

Piły.

Ad 28.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Ad 29.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radny  Marian  Barełkowski powiedział,  że  chciał  poruszyć  sprawę  interpelacji,  które  złożył. 

Radny otrzymał odpowiedź na dwie interpelacje – jedna dotyczyła ul. Niemcewicza, a druga – ul.  

Żeleńskiego. Radny Barełkowski powiedział, że jest zadowolony z odpowiedzi i rozumie trudną 

sytuacje  związaną  z  tymi  ulicami,  a  szczególnie  z  ul.  Żeleńskiego,  gdzie  musi  być  zrobiona 

wymiana gruntu, co wiąże się ze znacznymi kosztami. Radny powiedział, że, przy okazji, chciałby 

prosić w imieniu mieszkańców, żeby do momentu kiedy wejdzie do realizacji remont tych ulic – 

zrobić w tym miejscu oświetlenie, szczególnie dotyczy to „sięgaczy”, a na ul. Żeleńskiego - od 

obwodnicy koszalińskiej do Różanej Drogi. Ta sama sytuacja – jeśli chodzi o oświetlenie – dotyczy 

ul. Niemcewicza – są tam lampy, ale one od dłuższego czasu nie działają. Marian Barełkowski 

powiedział też o kolejnej prośbie mieszkańców ul. Niemcewicza – przy ulicy rośnie duże, uschnięte 

drzewo. Radny poprosił o usunięcie tego drzewa.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że chciałaby, w imieniu Marleny Bakuły-Zdziereli i własnym, 

podziękować  wszystkim  mieszkańcom,  którzy  oddali  swój  głos  w  budżecie  obywatelskim  na 

stworzenie na ul. Komuny Paryskiej wspólnego, środowiskowego boiska. Radna Kasior dodała, że 

chciałaby także w imieniu Pani Prezes i dzieci chorych na cukrzycę – podziękować prezydentowi 

Krzysztofowi Szewcowi za serdeczność i pomoc w zorganizowaniu badań, które mają się odbyć

w listopadzie.

Radny  Zbigniew  Pyziak zapytał,  gdzie  w  Pile  składowane  są  kostki  bruku  z  prac  na  ul.  11 

Listopada i ul. 14 Lutego. Radny powiedział też, że o tym, że w Pile mamy lotnisko wie każdy 

przejeżdżający przez Miasto, bo są stosowne kierunkowskazy,  natomiast gorzej  jest  z wiedzą – 
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gdzie się mieści hala widowiskowo – sportowa przy ul. Żeromskiego. Miejscowi kibice, po tylu 

latach, już wiedzą gdzie jest hala, ale kibice, którzy od czasu do czasu przyjeżdżają do Piły mają 

wielkie trudności z trafieniem. Radny poprosił, żeby przynajmniej na ul. Żeromskiego, w pobliżu 

wjazdu na teren MOSiR-u postawić tablice z oznaczeniami.

Radna  Wiesława  Sztaba powiedziała,  że  dołącza  się  do  wniosku  radnego  Barełkowskiego

w sprawie oświetlenia ulic i przypomina o ul. Długosza – na całej długości jest bardzo ciemno,

a ludzie chodzą tam do pracy na nocne zmiany. Na koniec swojej wypowiedzi Radna podziękowała, 

w  imieniu  Klubu  Sojuszu  Lewicy  Demokratycznej:  Mariana  Barełkowskiego,  Krzysztofa 

Muchewicza,  Gustawa  Kwaśniewskiego  i  swoim,  za  4-letnią  współpracę  wszystkim  Klubom

oraz życzyła Radnym zdrowia i powodzenia.

Radna Maria Miler powiedziała, że na początku roku zwracała się do Zarządu Dróg i Zieleni

z  prośbą  o  podcięcie  drzew na  placu  Jagiełły,  bo  jest  tam bardzo  zła  widoczność,  bo  gałęzie 

przesłaniają lampy. Radna powiedziała, że dzisiaj składa na piśmie interpelację w sprawie zabiegów 

higienicznych na drzewach po to, żeby lampy mogły służyć we właściwy sposób.

Radny Lucjan Szutkowski podziękował, w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej, wyborcom, 

którzy umożliwili Radnym odbycie wspólnej kadencji Rady Miasta, w czasie której w przyzwoitym 

klimacie  Rada  mogła  podejmować  najistotniejsze  decyzje  dotyczące  o  rozwoju  Miasta.  Radny 

podziękował też, w imieniu Klubu, za współpracę Radnym VI kadencji i życzył im powodzenia

w  zbliżających  się  wyborach,  a  jednocześnie  zachęcił  mieszkańców  do  jak  najbardziej 

powszechnego udziału w wyborach samorządowych.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział,  że  chciałby złożyć  interpelację  w sprawie  wniosku 

mieszkańców  ul.  Agatowej.  Radny  dodał,  że  mieszkańcy  skarżą  się  na  brak  oświetlenia  na 

końcowym  przystanku  pętli  autobusowej  przy  ul.  Kamiennej,  na  wysokości  ul.  Agatowej. 

Otoczenie tego przystanku nie jest wykaszane a ponadto brak utwardzonego dojścia do chodnika 

wzdłuż  ul.  Agatowej.  Radny  Karpiński  zapytał  czy  możliwe  jest  wykoszenie  trawy  przed 

nadchodzącą zimą, a także kiedy i w jakim trybie możliwe będzie podjęcie działań inwestycyjnych 

– w związku ze skomplikowanym stanem własności tego terenu.

Radny Tomasz Pochylski powiedział, że była dzisiaj omawiana sprawa zarobków pracowników na 

stanowiskach  administracyjnych.  Radny powiedział,  że  podobny problem zgłaszali  pracownicy 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji – zajmujący stanowiska konserwatorów, sprzątaczek i inne 

–  administracyjne.  Radny  Pochylski,  kierując  swoją  wypowiedź  do  dyrektora  Jerzego  Maca, 
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powiedział, że zeszłoroczne, letnie utrzymanie dróg za 2013 rok wynosiło 978 tysięcy złotych, a za 

2014 – milion i 328 tysięcy złotych. Tomasz Pochylski poprosił dyrektora Maca o wyjaśnienie –

z czego wynikała taka różnica.

Radny Janusz Kubiak podziękował w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości za współpracę, za 

to, że mieszkańcy, przed 4 laty, wybrali 23 Radnych, którzy sprawowali władzę uchwałodawczą. 

Janusz Kubiak podziękował też władzy wykonawczej, która wspomagała działania zmierzające do 

rozwoju Miasta.

Prezydent  Krzysztof  Szewc,  odpowiadając  na  zapytania,  odnośnie  braku  oświetlenia  ul. 

Niemcewicza, powiedział, że jeśli są tam lampy, to należy to pewnie traktować jako awarię i że 

dyrektor Plewa już to odnotowała. W pozostałym zakresie – jeśli brak infrastruktury – to, jak Radni 

wiedzą  -  niezbędne  jest  podjęcie  decyzji  inwestycyjnych,  z  tym  wiążą  się  zmiany  w  planach

i zatwierdza to Rada, więc musimy, niestety, albo na szczęście, poczekać z tymi tematami, które 

wymagają akceptacji Rady Miasta. Prezydent – odpowiadając radnemu Pyziakowi – powiedział, że 

kostka brukowa składowana jest na terenie MZO, na ul. Przemysłowej. Odnosząc się do pytania na 

temat utrzymania dróg, Prezydent powiedział, że radny Pochylski już wcześniej, chyba w ubiegłym 

roku, dokładnie rozpoznawał temat letniego i zimowego utrzymania dróg i na posiedzeniu Komisji 

wówczas było wszystko dokładnie wytłumaczone. Prezydent podkreślił, że – jak Radni wiedzą – tej 

zimy, która minęła – praktycznie nie było, w związku z tym nasz Zarząd Dróg i Zieleni opłacał 

sprzątanie  tak  jak za  utrzymanie  letnie,  które  jest  zdecydowanie  tańsze  od zimowego,  zimowe 

utrzymanie dróg – gdyby Radny popatrzył  na dane – jest  zdecydowanie niższe niż  utrzymanie 

zimowe w analogicznym okresie w latach ubiegłych.

Radny Krzysztof Muchewicz powiedział, że chciałby przedstawić informację dotyczącą Komisji 

Rewizyjnej.  Na wniosek radnej  Wiesławy Sztaby Komisja  zajęła  się  sprawą Pana Henryka Sz. 

Komisja zebrała się 2 października i odbyło się spotkanie z dyrektor MZGM-u i pracownikami, 

którzy udzielili informacji. Przeprowadzona została kontrola. Podstawowe pytanie dotyczyło tego 

czy  były  podstawy,  aby zmienić  ogrzewanie  z  piecowego  na  centralne.  Krzysztof  Muchewicz 

powiedział, że jako Radny wspólnie z radną Marią Miler zajmowali się tą sprawą. Udało się zrobić 

tyle, że Prezydent wyraził zgodę na zamianę ogrzewania na centralne, co zostało wykonane. Pan 

Henryk Sz. nie jest z takiego stanu rzeczy zadowolony, dlatego podjęto działania i kontrolę w tym 

temacie.  Na  zadane  przez  Komisję  pytania,  Radni,  członkowie  Komisji  Rewizyjnej,  otrzymali 

odpowiedzi.  Komisja  zwróciła  się  też  z  prośbą  o  interpretację  do  radcy prawnego.  Ostateczny 

wniosek  Komisji  brzmi:  „  Komisja  zwróciła  uwagę,  aby  w  przyszłości,  przystępując  do 

modernizacji  instalacji  cieplnej,  zadbać,  w  miarę  możliwości,  o  remont  lokali  pod  względem 
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termomodernizacji  (wymiana okien,  docieplenie stropów), aby zmiana systemu ogrzewania dała 

konkretne  efekty,  szczególnie  pod  względem  oszczędności”.  Przewodniczący  Komisji 

poinformował  Radę,  że  7  października  zespół  kontrolny  zakończył  kontrolę  i  przystąpił  do 

sporządzenia protokołu,  który w terminie 3 dni  od daty podpisania otrzymują:  Przewodniczący 

Rady Miasta Piły, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej oraz kierownik kontrolowanego podmiotu. 

Na tym zakończono kontrolę.

Pan Henryk  Sz., zabierając głos, powiedział, że ma nadzieję, że tym razem Przewodniczący nie 

wyłączy mu mikrofonu i że będzie mógł spokojnie wypowiedzieć swoją kwestię.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że dużo w tej sprawie zależy od 

samego Henryka Sz.

Pan Henryk Sz. powiedział,  że  dostarczył  Przewodniczącemu interpretację  dotyczącą wolności 

słowa w kraju i jeżeli Przewodniczący chce, to Henryk Sz. może ją odczytać, żeby wszyscy mogli 

się zapoznać.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, żeby Pan Henryk Sz. przeszedł do rzeczy i zapytał 

z czym przychodzi on do Rady.

Pan Henryk Sz.  powiedział, że przychodzi z kolejną sprawą. W ubiegłym tygodniu Henryk Sz. 

otrzymał pismo z Urzędu Miasta, jest to odpowiedź na pismo Henryka Sz. do prezydenta Piotra 

Głowskiego, w kwestii ustnej umowy, która została zawarta podczas spotkania 31 marca tego roku. 

Pan Henryk Sz. powiedział, że jest zdumiony treścią tego pisma, bo, mówiąc wprost, żąda się od 

niego -  Pan Prezydent żąda,  aby wymeldował od siebie z mieszkania członków swojej  rodziny

i dopiero wtedy będzie możliwość rozwiązania kwestii zamiany mieszkania. Henryk Sz. dodał, że 

to,  iż jego dzieci i  nie tylko jego dzieci – nie mogą znaleźć w Pile środków do życia i  muszą 

wyjeżdżać poza Miasto, albo poza kraj – nie jest winą tych ludzi, ale domaganie się, żądanie wręcz, 

żeby Henryk Sz. wymeldował członków swojej rodziny, pozbawiając ich w ten sposób możliwości 

powrotu, gwarancji, że będą mieli gdzie wrócić – to już jest przekroczenie wszelkich norm.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że Pan Henryk Sz., pisząc pismo do Urzędu Miasta, sam 

podał, że jego stan rodziny uległ zmianie, w związku z tym działania legalizujące tego typu stan 

musiały być podjęte – czy to się komuś podoba czy nie. Sam Pan Henryk Sz. zasygnalizował, że 

jest zainteresowany zupełnie innym lokalem, a nie takim, który przysługiwałby całej rodzinie, która 

na dzień dzisiejszy jest zameldowana.
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Pan Henryk Sz. powiedział, że ma przed sobą pismo do Pana Prezydenta i nie ma tam ani słowa

o tym, że zmienił się stan jego rodziny. Jest tylko informacja, że w rodzinie Pana Henryka Sz. 

nastąpiły pewne zmiany, które mają wpływ na wielkość i wyposażenie mieszkania, ale nie ma nic 

na  temat  stanu osobowego rodziny,  a  w piśmie,  które  otrzymał  Henryk  Sz.  żąda  się  od  niego 

imiennego wykazu członków rodziny, którzy są z nim zameldowani. Henryk Sz. powiedział, że nie 

wie do czego to jest potrzebne.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela zapytał  czy  ten  wątek  był  przedmiotem  badania  Komisji 

Rewizyjnej.

Pan Henryk Sz. powiedział,że nie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela powiedział, że Henryk Sz. może skorzystać

z możliwości odwołania się i że Radni dzisiaj takiej kwestii nie załatwią.

Pan Mieczysław W., zgłosił się do wypowiedzi i powiedział, że reprezentuje Stowarzyszenie Nasz 

Gródek i że od 2007 roku jest mieszkańcem Piły, a poprzednio zamieszkiwał w gminie Łobżenica. 

Mieczysław  W.  powiedział,  że  w  Pile  wiele  się  zmieniło  i  że  jest  pełen  podziwu  dla  Pana 

Prezydenta  i  dla  działaczy,  którzy  go  wspomagają.  Mieczysław  W.  powiedział,  że  Las  Vegas 

zbudowano na pustyni, a Piła ma już swoją strefę. Mieczysław W. dodał, że Łobżenica i Wyrzysk 

operują innym budżetem niż Piła, a gmina Łobżenica ma piękny, turystyczny teren. Mieczysław W. 

zaapelował,  żeby mieszkańcy Piły  nie  wysyłali  swoich  bliskich  na  wybrzeże  i  w  góry,  bo  na 

naszych terenach jest piękne jezioro, a lekarze powinni zalecać pacjentom 2 tygodnie w Gródku 

Krajeńskim.

Przewodniczący  Rady  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  w  tym  punkcie  jest  możliwość,  żeby 

mieszkańcy wypowiadali się, przy czym, z szacunku dla tego gremium, warto mówić o kwestiach, 

które  leżą  w  kompetencjach  Rady  Miasta.  Jeśli  Pan  Mieczysław  W.  chciałby  promować  jakiś 

ośrodek  czy  miejscowość,  to  bardziej  fair  byłoby  korzystanie  z  ogólnodostępnych  nośników 

reklamowych, a nie wykorzystywanie posiedzeń Rady Miasta – bez względu na niewątpliwe walory 

tych terenów. Rafał Zdzierela poprosił  Mieczysława W,.  o powrót do wątku, który mógłby być 

przez Radnych procedowany.

Pan Mieczysław W. powiedział, że jest cały czas pod wrażeniem i zasugerował, żeby wszyscy na 

sali powstali i nieobecnemu Prezydentowi zaśpiewali 100 lat na przyszłą kadencję.
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Radny Tomasz Pochylski powiedział, że chciałby zaprosić wszystkich mieszkańców Piły w piątek, 

31 października o godzinie 19.00, do hali MOSiR w Pile na mecz koszykówki II ligi.

Przewodniczący  Rady  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  chciałby  serdecznie  podziękować,

w imieniu  swoim i  Radnych,  za  dotychczasową współpracę:  Prezydentowi  i  jego  najbliższym 

współpracownikom,  zastępcom  Prezydenta  –  Beacie  Dudzińskiej  i  Krzysztofowi  Szewcowi, 

Skarbnik  –  Ewelinie  Ślugajskiej,  Sekretarzowi  –  Romanowi  Szarzyńskiemu,  dyrektorkom

i  dyrektorom  jednostek  podległych  Miastu.  Przewodniczący  podziękował  też  partnerom 

społecznym, przewodniczącym rad i zarządów naszych jednostek pomocniczych, rad osiedli. Rafał 

Zdzierela  podziękował  też  licznym organizacjom pozarządowym oraz  aktywnym mieszkańcom, 

którzy towarzyszyli Radnym w ciągu ostatnich 4 lat w zmienianiu rzeczywistości. Przewodniczący 

Zdzierela podziękował mediom, które rzetelnie stanowiły łącznik między Radą i  społecznością,

a także za trudne pytania i rzetelne analizy, które były zamieszczane na łamach. Rafał Zdzierela 

podziękował  wszystkim  tym,  którym  samorząd  miejski  nie  był  obojętny:  naukowcom, 

zaprzyjaźnionym  partnerom  z  samorządu  powiatowego  i  wojewódzkiego,  gościom,

a w szczególności tym, którzy pomagali na etapie wykonawczym, naszym licznym, czasem cichym 

ambasadorom,  którzy  pomagali,  w  szczególności  Prezydentowi,  zmieniać  oblicze  Piły. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  powiedział,  że  chciałby  w  szczególności  podziękować 

nieobecnej na sali i od paru miesięcy nieobecnej z nami zawodowo – Pani Urszuli Głąb, szefowej 

Biura  Rady,  obecnej  szefowej  –  Magdalenie  Madej-Szpener,  Elżbiecie  Siemion,  Małgorzacie 

Leśniak, nieobecnej, a przez długie lata funkcjonującej – Ewelinie Żyle oraz Ewie Gruszce, są to 

osoby, które pomagały przez te wszystkie lata rzetelnie wypełniać mandat Radnej i Radnego. Na 

koniec, Przewodniczący podziękował Radnym za spór, który niejednokrotnie towarzyszył obradom 

i dodał, że Radni potrafili, mimo różnic w poglądach, szanować się i utrzymywać dosyć wysoki 

poziom dyskusji podczas obrad.

Krzysztof Szewc, zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że w imieniu Prezydenta i całego 

grona  kierowniczego  Urzędu  Miasta,  chciałby  wszystkim  Radnym  podziękować  za  tę  4-letnią 

kadencję.  Prezydent  dodał,  że:  „to,  że  czasami  się  nie  zgadzaliśmy,  mieliśmy różne  zdanie,  to 

bardzo dobrze, to świadczy o tym, że mamy różne spojrzenie na rozwój tego Miasta”. Krzysztof 

Szewc dodał, że cieszy się, iż bardzo rzadko dochodziło do „wycieczek personalnych” - to jest duży 

plus tej Rady. Za tę merytoryczną pracę Prezydent raz jeszcze wszystkim Radnym podziękował, do 

tych, którzy startują w kolejnych wyborach Prezydent skierował słowa: „niech wygra lepszy, a kto 

wygra – o tym zadecydują mieszkańcy”.
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Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady Miasta Piły poprosił  na scenę  prezydenta  Krzysztofa 

Szewca, a wszystkich Radnych poprosił o podchodzenie w kolejności alfabetycznej.

Prezydent Krzysztof Szewc i przewodniczący Rafał Zdzierela wręczyli gratulacje wszystkim 

Radnym VI kadencji Rady Miasta Piły.

Ad 30.

Zamknięcie obrad.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela  zakończył obrady LII sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela
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